

Mr. Speaker,

Messieurs *Amiot, Archambeault, Badeaux, Bourdages, Cazeau, Courteau, Child, Déléigny, Deschamps, De Tonnancour, De Witt, Dionne, Pierre Antoine Dorion, Fortin, Guillet, Kimber, Languedoc, Leslie, Méthot, Mousseau, Quesnel, Raymond, Rivard, Rochon, Scott, Simon, Toomy, Viger and Wurtele.*

And at two o'clock, P. M. Mr. Speaker adjourned the House for want of a Quorum.

M. l'Orateur,

Messieurs *Amiot, Archambeault, Badeaux, Bourdages, Cazeau, Courteau, Child, Déléigny, Deschamps, De Tonnancour, De Witt, Dionne, Pierre Antoine Dorion, Fortin, Guillet, Kimber, Languedoc, Leslie, Méthot, Mousseau, Quesnel, Raymond, Rivard, Rochon, Scott, Simon, Toomy, Viger et Wurtele.*

Et à deux Heures, P. M., M. l'Orateur a ajourné la Chambre, faute de Quorum.

Saturday, 1st March, 1834.—Four o'Clock, P. M.

Samedi, 1er. Mars 1834.—Quatre Heures, P. M.

Fourth Report on Jesuits' Estates.

MR. Kimber, from the Special Committee to whom were referred the Petitions of divers Inhabitants of the Town and District of *Three Rivers*; of divers Inhabitants of the Parishes of *St. Grégoire* and *Béancour*; and of divers Inhabitants of the Town of *Three Rivers*; and other Petitions and references to the said Committee, relating to the Estates of the late Order of Jesuits, with power to report from time to time, presented to the House the Fourth Report of the said Committee, which was again read at the Clerk's Table.

Appendix (X.) For the said Report, see Appendix (X.) at the end of this Volume.

Ordered, That the said Report be referred to a Committee of the whole House on Monday next.

Bill to regulate the storing of Gunpowder in Montreal, passed.

An engrossed Bill to regulate the storing of Gunpowder in the Parish of *Montreal*, in such manner as to prevent accidents from the explosion thereof, was read for the third time.

Resolved, That the Bill do pass.

Ordered, That Mr. *De Witt* do carry the said Bill to the Legislative Council, and desire their concurrence.

Report on Property of the Seminary of Montreal.

Mr. *Bedard*, from the Special Committee to whom was referred the Answer of His Excellency the Governor in Chief to the Address of this House relating to the property of the Seminary of *Montreal*, and also the Answer of His Excellency to the Address of this House relating to the Ecclesiastics of the Seminary of *Montreal*, with an Instruction to the said Committee, presented to the House the Report of the said Committee, which was again read at the Clerk's Table.

Appendix (I. 1.) For the said Report, see Appendix (I. 1.) at the end of this Volume.

Ordered, That two hundred Copies of the said Report and Evidence, be printed for the use of the Members of this House,

Address to the King and Petitions to the Lords and Commons on the State of the Province, reported.

Mr. *Bedard*, from the Special Committee appointed to prepare and report the draught of an humble Address to His Majesty, and of humble Petitions to the two Houses of the Imperial Parliament, conformably to the Resolutions of this House on the State of the Province, presented to the House the Report of the said Committee, which was again read at the Clerk's Table, as followeth :

To the King's Most Excellent Majesty.

May it please Your Majesty.

We, Your Majesty's dutiful and loyal Subjects, the Commons of *Lower Canada*, in Provincial Parliament assembled, respectfully and with confidence address Your Majesty, for the purpose of representing the numerous and ever increasing evils under which the People

M Kimber du Comité Spécial, auquel ont été référées les Pétitions de divers Habitans de la Ville et du District des *Trois-Rivières*, de divers Habitans des Paroisses de *St. Grégoire* et de *Béancour*, et de divers Habitans de la Ville des *Trois-Rivières*, et autres Pétitions et références au dit Comité, relativement aux Biens du ci-devant Ordre des Jésuites, avec pouvoir de faire rapport de temps à autre, a présenté à la Chambre le Quatrième Rapport du dit Comité, lequel a été lu de nouveau à la Table du Greffier.

Appendix (X.) Pour le dit Rapport, voir Appendice (X.), à la fin de ce Volume.

Ordonné, Que le dit Rapport soit référé à un Comité de toute la Chambre, Lundi prochain.

Un Bill grossoyé qui pourvoit à régler l'Emmagasinage de la Poudre à Canon dans la Paroisse de *Montreal*, de manière à prévenir les accidens qui pourraient résulter de l'explosion d'icelle, a été lu pour la troisième fois.

Résolu, Que le Bill passe.

Ordonné, Que M. *De Witt* porte le dit Bill au Conseil Législatif, et demande son concours.

Quatrième Rapport sur les Biens des Jésuites.

Bill pour régler l'Emmagasinage de la Poudre à Canon dans Montreal, passé.

Rapport sur les Biens du Séminaire de Montreal.

M. *Bedard*, du Comité Spécial, auquel a été référée la Réponse de Son Excellence le Gouverneur en Chef, à l'Adresse de cette Chambre, relativement aux Biens du Séminaire de *Montreal*, et aussi la Réponse de Son Excellence à l'Adresse de cette Chambre, concernant les Ecclesiastiques du Séminaire de *Montreal*, avec une Instruction au dit Comité, a présenté à la Chambre le Rapport du dit Comité, lequel a été lu de nouveau à la Table du Greffier.

Appendix (I. 1.) Pour le dit Rapport, voir Appendice (I. 1.), à la fin de ce Volume.

Ordonné, Que deux cents Copies du dit Rapport et des Témoignages soient imprimées pour l'usage des Membres de cette Chambre.

M. *Bedard*, du Comité Spécial nommé pour préparer et faire rapport du Projet d'une humble Adresse à Sa Majesté, et d'humbles Pétitions aux deux Chambres du Parlement du Royaume-Uni, en conformité aux Résolutions de cette Chambre sur l'Etat de la Province, a présenté à la Chambre le Rapport du dit Comité, lequel a été lu de nouveau à la Table du Greffier, comme suit :

Adresse au Roi et Pétitions aux Lords et aux Communes, sur l'Etat de la Province, rapportée.

A la Très-Excellente Majesté du Roi.

Qu'il plaise à Votre Majesté.

Nous, les Fidèles et Loyaux Sujets de Votre Majesté, les Communes du *Bas-Canada*, assemblées en Parlement Provincial, nous adressons avec respect et confiance à Votre Majesté, pour lui représenter les maux nombreux et sans cesse croissans dont souffre le Peuple